
Protokół nr 62/24 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce  

w dniu 25.01.2024 r. 

 

Data posiedzenia: 25.01.2024 r. 

Miejsce posiedzenia: Gminne Centrum Kultury w Gorzycach 

Obecni: wg załączonej listy obecności (załącznik nr 1 a-b) 

Stwierdzenie prawomocności: wymagane quorum. 

Nieobecni radni: Dominika Burkiewicz-Dzumyk, Piotr Lubszczyk 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gorzyce na lata 2024-2030. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Gorzyce na 2024 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia rodzaju 

dodatkowych usług świadczonych przez Gminę Gorzyce w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych, zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich świadczenia 

oraz określenia wysokości cen za te usługi. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z 

Miastem Racibórz na realizację zadań w zakresie opieki nad bezdomnymi 

zwierzętami. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2024 roku 

pomocy finansowej Miastu Racibórz na realizację zadań z zakresu opieki 

nad bezdomnymi zwierzętami. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

LX/546/23 Rady Gminy Gorzyce z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie 

określenia wysokości i zasad ustalania i rozliczania dotacji celowej z 



budżetu gminy dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na 

terenie Gminy Gorzyce. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu pracy Rady 

Gminy Gorzyce na 2024 rok. 

11. Wnioski i zapytania. 

12. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1 

W dniu 25.01.2024 r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja 

otworzył wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Gorzyce. Powitał 

wszystkich obecnych, m.in.:  

Z-cę Wójta Daniela Kurasza, Skarbnik Gminy Renatę Seman, radnych, 

sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy Gorzyce.  

Ad 2 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przedstawił porządek 

posiedzenia. 

W związku z tym, że nie wniesiono uwag do porządku posiedzenia został 

on przyjęty przez aklamację. 

Ad 3 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja poinformował, iż 

wyłożony został protokół z ostatniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy Gorzyce, do którego można zgłaszać uwagi i poprawki do końca 

dzisiejszego posiedzenia. W przypadku zgłoszenia uwag zostaną one 

rozpatrzone przez Radę Gminy, w przypadku ich braku protokół przyjęty 

zostanie w proponowanym brzmieniu. 

Ad 4 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Skarbnik Gminy Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gorzyce na lata 2024-2030 (zał. nr 2) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do 

wydania opinii. 



Komisja Rewizyjna  za      6  przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja Skarg i wniosków za      5  przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6  przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

Ad 5 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Skarbnik Gminy Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Gorzyce 

na 2024 rok (zał. nr 3). 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radna Alicja Zuch wyraziła zainteresowanie zwiększeniem planu 

wydatków o kwotę 31 000 zł oraz drugą 61 000 zł na działania 

promocyjne w związku z realizacją projektu pn. „Termomodernizacja ZSP 

w Turzy Śląskiej” 

- Skarbnik Renata Seman odpowiedziała, że wydatek jest częściowo 

finansowany ze środków zewnętrznych w ramach tzw. Funduszy 

norweskich, jednak warunkiem było częściowe przeznaczenie 

dofinansowanych środków na działania promocyjne. Jest to konieczne i 

nieuniknione, gdyż kontrola towarzyszy realizacji każdego projektu, 

któremu udzielone zostało wsparcie z Funduszy norweskich. Dodała, że 

wydatek rozbity jest na dwie kwoty, ponieważ jedna kwota stanowi środki 

unijne, a druga to środki pochodzące z budżetu gminy. 

- radna Teresa Władarz zapytała czego konkretnie dotyczy zwrot 

niewykorzystanych dotacji, w wyniku których zwiększa się plan dochodów 

budżetowych. 

- Skarbnik Renata Seman wyjaśniła, że jednostka czy stowarzyszenie, 

która otrzymuje od gminy dotację,  zobowiązana jest zwrócić 

niewykorzystane środki do 31 stycznia roku następnego i właśnie te środki 

wprowadzamy na dzisiejszej sesji do budżetu. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      6  przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja Skarg i wniosków za      5  przeciw…….... wstrzymał ……… 



Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6  przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

Ad 6 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Izoldzie Gajowskiej, która 

przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie określenia 

rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez Gminę Gorzyce w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych, zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich świadczenia 

oraz określenia wysokości cen za te usługi (zał. nr 4) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Piotr Zimny zapytał o kalkulacje, na podstawie których określona 

została kwota 540 zł/tonę w przypadku przekroczenia limitu oddania 

odpadów remontowo budowlanych na PSZOK. 

- Kierownik Izolda Gajowska odpowiedziała, że w przetargu wykonawca 

określił odbiór tej grupy odpadów na kwotę 500 zł/tonę. Doliczono do tej 

kwoty 8-procentowy VAT, co daje razem 540 zł. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      6  przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja Skarg i wniosków za      6  przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6  przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

Ad 7 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Izoldzie Gajowskiej, która 

przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zawarcia 

porozumienia z Miastem Racibórz na realizację zadań w zakresie opieki 

nad bezdomnymi zwierzętami (zał. nr 5) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do 

wydania opinii. 



Komisja Rewizyjna  za      6  przeciw .......... wstrzymał ……... 

Komisja Skarg i wniosków za      6  przeciw  …….. wstrzymał ……... 

Komisja Budżetu  za      7  przeciw .......... wstrzymał ……… 

Komisja Oświaty  za      6  przeciw ..........  wstrzymał ……… 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……... wstrzymał ……… 

Ad 8 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Izoldzie Gajowskiej, która 

przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia w 

2024 roku pomocy finansowej Miastu Racibórz na realizację zadań z 

zakresu opieki nad bezdomnymi zwierzętami (zał. nr 6) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Eugeniusz Katryniok wyraził zainteresowanie jaka kwota na ten cel 

zaplanowana była w budżecie gminy w roku 2023. 

- Kierownik Izolda Gajowska odpowiedziała, że w ubiegłym roku umowa 

była zawarta od maja na kwotę 57 256,10 zł. W stosunku do roku 2024 

kwota uległa podwyższeniu o 3 564 zł miesięcznie - dodała. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii 

Komisja Rewizyjna  za      6  przeciw .......... wstrzymał ……… 

Komisja Skarg i wniosków za      6  przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      7  przeciw ……… wstrzymał ……… 

Komisja Oświaty  za      6  przeciw ..........  wstrzymał ……… 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ..........  wstrzymał  …….. 

Ad 9 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Z-cy 

Wójta Danielowi Kuraszowi, który przedstawił uzasadnienie do projektu 

uchwały w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania 

dotacji celowej z budżetu gminy dla podmiotów prowadzących żłobki lub 

kluby dziecięce na terenie Gminy Gorzyce (zał. nr 7) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do 

wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      6  przeciw .......... wstrzymał ……… 

Komisja Skarg i wniosków za      6  przeciw…….... wstrzymał ……… 



Komisja Budżetu  za      7  przeciw ……… wstrzymał ……… 

Komisja Oświaty  za      6  przeciw ..........  wstrzymał ……… 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ..........  wstrzymał  …….. 

Ad 10 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Przewodniczącemu Rady Gminy Gorzyce Piotrowi Wawrzycznemu, który 

przedstawił Plan pracy Rady Gminy Gorzyce na 2024 rok (zał. nr …) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do 

wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw .......... wstrzymał    1   

Komisja Skarg i wniosków za      5  przeciw  ……..  wstrzymał    1   

Komisja Budżetu  za      7  przeciw………    wstrzymał ……..  

Komisja Oświaty  za      6  przeciw …….. wstrzymał ……..  

Komisja Rodziny  za      8  przeciw …….. wstrzymał ……... 

Ad 11 

Wnioski i zapytania. 

- radny Piotr Zimny zapytał jak wygląda sprawa z usuwaniem azbestu na 

terenie naszej Gminy i czy są jakieś sposoby żeby ten proces 

przyspieszyć. 

- Pani Izolda Gajowska odpowiedziała, że zostało jeszcze kilka 

nieruchomości gdzie eternit nie został jeszcze zlikwidowany, ale trzeba 

pamiętać że dofinansowanie dotyczy wyłączenie demontażu pokrycia 

dachowego zawierającego eternit, zaś wszelkie koszty związane z nowym 

pokryciem dachowym leżą po stronie mieszkańca. Jest to niestety bardzo 

droga inwestycja i nie wszystkich na to stać – dodała. 

- radny Piotr Lubszczyk zapytał o ilość odpadów oddanych na PSZOK w 

miesiącu styczniu, po wprowadzeniu zmian w przepisach – jak 

kształtowało się to wagowo i ile kart zostało wydanych. 

- Kierownik Izolda Gajowska powiedziała, że od początku stycznia do dnia 

dzisiejszego na PSZOK odebrano 45 sztuk opon, w tym 2 osoby 

wyczerpały już limit oddania tego rodzaju odpadu. Ponadto mieszkańcy 

oddali ponad 4 tony odpadów remontowo-budowlanych. Mieszkańcy 



zgłaszają się regularnie po odbiór kart na PSZOK i do dnia dzisiejszego 

wydano ich 760 sztuk. 

- Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny przedstawił korespondencję, 

która wpłynęła do biura rady od ostatniej sesji: 

• Uchwała intencyjna Rady Gminy Baboszewo w sprawie wystąpienia 

do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy 

ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu 

postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu 

egzekucyjnym w administracji i innych powiązanych tematycznie. 

• Petycja z dnia 29.12.2024 r., złożona przez New Europe 

Foundation, w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny przypomniał o składaniu 

oświadczeń majątkowych – jedno z oświadczeń za rok poprzedni należy 

złożyć do dnia 30 kwietnia br. wg stanu na dzień 31 grudnia 2023 r. zaś 

drugie na dwa miesiące przed zakończeniem kadencji tj w dniu 29 lutego 

br.  

Ponadto poinformował o zmianie terminu sesji Rady Gminy w miesiącu 

lutym. Według nowych ustaleń Sesja odbędzie się 26 lutego, zaś wspólne 

posiedzenie Komisji w dniu 22 lutego.  

Na tym zakończono dyskusję w tym punkcie. 

Ad 12. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Gorzyce 

Piotr Wawrzyczny zamknął obrady wspólnego posiedzenia Komisji w dniu 

25.01.2024 r. o godz. 16.30. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Stanisław Zbroja 

 

 

Protokołowała 

Monika Radzik 


